
OR.0002/5/2015.US         
P r o t o k ó ł    Nr  V/2015 

_______________________________________________ 
z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 

z dnia 25 lutego 2015 r. 
 
Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności  - 21 
radnych. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
 
Lista osób  zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Obradom przewodniczył Pan Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając V sesję Rady Miejskiej w Bytowie, o godz. 
10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 15, 
stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować i podejmować 
uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, Powiatowego 
Urzędu Pracy, jednostek organizacyjnych gminy Bytów, sołtysów, mediów 
oraz pozostałych mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  
 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 2015 rok. 
6. Informacja z działań gminy Bytów w 2014 r. w zakresie łagodzenia skutków bezrobocia 

- materiały do wglądu w biurze Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego. 
7. Sprawozdanie z realizacji zadań w 2014 roku z zakresu wspierania rodziny w gminie  
      Bytów -  materiały do wglądu w biurze Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego. 
8. Informacja z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
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Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2014 r. - materiały do wglądu w biurze 
Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego. 

9. Informacja o sprawozdaniu z wysokości średnich wynagrodzeń za 2014 rok, nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Bytów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uchwalenia mpzp odcinka trasy napowietrznej linii elektroenergetycznej 2x400 KV 

relacji Gdańsk Przyjaźń - Żydowo Kierzkowo w gminie Bytów (druk nr 35), 
b) uchwalenia mpzp pn. „Gdańska 1” dla terenów położonych w obrębie geodezyjnym 

101 przy ul. Ks. dra Bernarda Sychty w Bytowie (druk nr 36), 
c) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Bytów na lata  

2015-2017 (druk nr 37), 
d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie na 2015 

rok (druk nr 34). 
e) zwołania zebrań wiejskich w celu dokonania wyboru sołtysa i członków rady 

sołeckiej (druk nr 33), 
f) określenia kryteriów rekrutacyjnych, wartości punktowej poszczególnych kryteriów 

oraz rodzajów dokumentów składanych w celu potwierdzenia spełniania kryterium w 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Bytów  
(druk nr 38), 

g) metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej 
opłaty (druk nr 40), 

h) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 r. (druk nr 41), 
i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 - 2024  

(druk nr 42), 
j) odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Gdańsku na uchwałę Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie rozpatrzenia skargi  
na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 43). 

11. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 

 
Uwag ani żadnych innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Wobec powyższego porządek obrad został przyjęty w niezmienionym 
brzmieniu, wg którego będzie procedować Rada Miejska w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Jan Treder, poinformował, że zgodnie  
ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
protokół z poprzedniej sesji został wyłożony w biurze Rady Miejskiej 
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(pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie internetowej Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  

Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 

W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 21-za.   

 
Ad. pkt-u 4. 
W ramach interpelacji radni podnieśli następujące zagadnienia: 
 
Radny Rafał Gierszewski 
 

� w sprawie wykonania oświetlenia na stadionie MOSiR. Radny zapytał, 
kiedy będzie sporządzony projekt techniczny oraz kiedy zostanie 
ogłoszony przetarg? 

 
Radny Aleksander Pradella  
 
� w sprawie remontu mostu na osiedlu Stary Dworzec, którego balustrady 

są zniszczone i grożą niebezpieczeństwem. Radny wnioskuje 
o prawidłowe jego zabezpieczenie. 

 
� w sprawie ustawienia tablicy informacyjnej na ul. Kwiatowej w Bytowie. 

 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska  
 

� w sprawie jakości wykonania oznakowania poziomego odcinka ul. 
Gdańskiej w Bytowie. Zdaniem radnej oznakowanie to jest mało 
widoczne, 

� w sprawie zmiany zastosowania elementów spowalniających ruch  
na osiedlu Jeziorki, zgodnie z petycją mieszkańców. Odpowiedź w tej 
sprawie poprosiła na piśmie. 

� w sprawie wykonania placu zabaw na osiedlu Jeziorki. 
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Radny Eugeniusz Wiatrowski zgłosił 11 interpelacji w sprawie:  
 

� zwiększenia ilości worków na śmieci dostarczanych przez firmy 
odbierające odpady, 
  

� zwiększenia ilości pojemników do segregacji śmieci (szkło, plastik, 
makulatura) na terenie sołectwa Mądrzechowo – Ząbinowice, 
 

� dostosowania pojazdów do wywozu odpadów komunalnych.  
Na uciążliwości związane z zaśmiecaniem terenu skarżą się mieszkańcy 
wsi,  

 
� odstąpienia od naliczania kar, wysyłania wezwań, upomnień oraz ponagleń  

w przypadkach sporadycznych za nieterminowe uiszczenie opłat za śmieci,  
 

� wydłużenia godzin otwarcia Kaszubskiego Inkubatora Przedsiębiorczości 
w Bytowie. Radny poprosił, aby osoby wynajmujące pomieszczenia biurowe  
mogły przebywać poza godzinami pracy, 

 
� udrożnienia stawu przy Wichrowym Wzgórzu w Mądrzechowie, który zalewa 

drogę oraz teren przyległy, 
 

� postawienia na drodze powiatowej w miejscowości Mądrzechowo znaków 
drogowych oznaczających niebezpieczny zakręt, 

 
� wycięcia 3-ch suchych drzew przy drodze powiatowej  

w Mądrzechowie, 
 

� remontu przystanku PKS w Ząbinowicach, 
 

� remontu drogi gruntowej w Ząbinowicach, 
 

� wykonania remontu elewacji budynku przy ul. Jana Pawła II w Bytowie, 
który zagraża bezpieczeństwu przechodniów poruszających  
się chodnikiem lub samochodów jadących ul. Jana Pawła II w Bytowie. 

 
Radny Jerzy Wyczk 
 

� w sprawie legalności usytuowania pojemników na używaną odzież  
w miejscowości Gostkowo. Radny zapytał, z kim gmina Bytów 
ma podpisaną umowę na wykonanie tego typu usług? Jednocześnie 
oświadczył, że ilość nielegalnych pojemników na używaną odzież  
w miejscowości Gostkowo wciąż wzrasta i nie wiadomo kto jest za nie 
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odpowiedzialny. W szczególności chodzi o przepełnione pojemniki  
i pozostawiony bałagan, które szpecą swym wyglądem.  

 
� w sprawie przetargu na dostawę kruszywa kamiennego do remontu 

dróg na terenie gminy Bytów w 2015 roku. Radny zapytał, kto wygrał 
przetarg i na jaką kwotę oraz czy zostały już ogłoszone pozostałe 
przetargi na wykonanie zadań w ramach funduszu obywatelskiego oraz 
sołeckiego?  

    
Radna Lucyna Kapeluch zwróciła się z pytaniem do burmistrza Bytowa, czy 
w związku z pozytywną opinią ZDW w Gdańsku w sprawie postawienia 
przystanku przy drodze nr 212 w Udorpiu będzie możliwość jego wykonania? 
 
Radna Lucyna Wojciechowska 
 

� w sprawie remontu odcinka ul. Naruszewicza w Bytowie, 
� w sprawie udrożnienia stawu przy ul. Naruszewicza, z którego 

wydobywa się nieprzyjemny zapach. 
 
Radny Zbigniew Choma 

 
� w sprawie zmiany zasad podziału środków finansowych na imprezy 

sołeckie, którego fundusz w niektórych sołectwach jest zbyt mały.  
W szczególności chodzi o sołectwo Rekowo. Radny poprosił  
o przedstawienie zasad i wysokości podziału środków na poszczególne 
sołectwa w roku 2014/2015. 
 

Radny Stanisław Borzyszkowski 
 

� w sprawie ponownego wykonania schodów, które zostały 
zlikwidowanie przy modernizacji ul. Sikorskiego umożliwiających 
przejście przez park na ul. Mickiewicza, 

  
� w sprawie zbyt niskich ulicowskazów posadowionych na ul. 

Sikorskiego i ul. Mickiewicza, które stwarzają zagrożenie  
dla przechodniów, zwłaszcza dla osób wysokiego wzrostu, 
 

� w sprawie wykonania chodnika o długości ok. 20 mb przy ul. 
Kochanowskiego, w celu zachowania skweru zielonego, który jest 
notorycznie niszczony przez przechodniów, w celu skrócenia sobie 
przejścia oraz postawienia dodatkowych koszy na śmieci przy tej ulicy. 
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� w sprawie wykonania udrożnienia przepustu pod drogą gruntową 
prowadzącej z drogi krajowej w kierunku jeziora Długiego oraz  
wykonania melioracji łąk i rowów, jak również usunięcia nadmiaru 
ziemi z pobocza tej drogi, która uniemożliwia prawidłowy odpływ 
wody z drogi na łąki, czy teren bagienny, 

 
� w sprawie remontu zapadniętego odcinaka ul. W. Polskiego w Bytowie, 

 
� w sprawie wyrównania odcinka drogi powiatowej (dziury w jezdni)  

Niezabyszewo – Płotowo oraz odwodnienie tego terenu, 
 

� w sprawie naprawy dziur w jezdni ul. Wybickiego w Bytowie. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz wyraził niezadowolenie z udzielonej 
interpelacji pisemnej z miesiąca grudnia 2014 r. dot. wymiany sieci  
infrastruktury podziemnej ul. Gdańskiej, która zdaniem radnego nie jest 
wyczerpująca. W związku z powyższym poprosił o jej uzupełnienie. 
 

� w sprawie ponownego rozpatrzenia naprawy progu spowalniającego 
ruch na ul. Styp-Rekowskiego w Bytowie na której w czasie silnych 
opadów deszczu tworzą się kałuże wody. Zdaniem radnego próg ten 
został źle wykonany, pomimo znajdujących się po obu stronach 
studzienek odwadniających, 
 

� w sprawie naprawy chodnika oraz progów spowalniających ruch 
drogowy na ul. Racławickiej w Bytowie, 
 

� w sprawie rozpatrzenia możliwości utworzenia na terenie gminy Bytów   
bezpłatnego doraźnego punktu „Pogotowia Stomatologicznego”, który 
byłby czynny w godzinach nocnych oraz w dni wolne od pracy.  
Na konieczność utworzenia takiego punktu zwracają się osoby o niskim 
uposażeniu społecznym, których nie stać na prywatną usługę,  
 

� w sprawie wyników konsultacji społecznych, które odbyły  
się w Urzędzie Miejskim w dniu 3.02.2015 r. odnośnie planowanej 
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 209 na odcinku Suchorze – Bytów. 
Radny zapytał, czy w związku z tym spotkaniem zostanie 
uwzględniony wniosek w sprawie wydłużenia ścieżki rowerowej  
do połowy miejscowości Świątkowo oraz z czego zostanie on 
wykonany? Zdaniem radnego lepszym rozwiązaniem byłoby 
wykonanie ścieżki rowerowej z asfaltu, niż z kostki betonowej opierając 
się na nowych standardach  budowy tras rowerowych. 
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Radny Bogdan Adamczyk 
 

� w sprawie terminu wykonania projektu technicznego budowy  
ul. Pochyłej – Miłej – Bursztynowej.  
 

Ad. pkt-u 5. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, że komisje stałe Rady 
Miejskiej w Bytowie na posiedzeniach opracowali swoje plany pracy, wg 
których będą procedować, które są również dostępne na stronie internetowej 
BIP Urzędu Miejskiego w Bytowie. 
 
W związku z powyższym zapytał, czy są uwagi do ww. planów pracy 
poszczególnych komisji.  
 
Uwag, ani żadnych innych pytań do ww. planów pracy komisji stałych Rady 
Miejskiej w Bytowie nie było. 
 
Plany te stanowią załącznik nr 4, 5 i 6 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 6 - 7. 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Pan Janusz Wiczkowski, który omówił  działania prowadzone przez 
Powiatowy Urząd Pracy w zakresie łagodzenia skutków bezrobocia  
w powiecie bytowskim i w gminie Bytów na podstawie prezentacji 
multimedialnej. Poinformował, że stopa bezrobocia w porównaniu do roku 
poprzedniego uległa zmniejszeniu, która na koniec grudnia 2014 roku  
w powiecie bytowskim kształtowała się na poziomie 21,0%. Liczba 
bezrobotnych zarejestrowanych w PUP w Bytowie wg stanu na dzień 
31.12.2014 r. wynosiła 6 312 osób. Największy spadek bezrobocia odnotowano 
w mieście i gminie Bytów. Następnie omówił liczbę osób skierowanych 
wg miejsca zamieszkania na poszczególne formy aktywizacji zawodowej, 
z podziałem na: 
- prace interwencyjne, 
- roboty publiczne, 
- osoby, które otrzymały dotację na rozpoczęcie działalności gospodarczej, 
- osoby, które podjęły pracę w ramach refundacji kosztów doposażenia 
stanowiska pracy, 
- rozpoczynających szkolenie, 
- rozpoczynających staż. 
Osoby bezrobotne z gminy Bytów będące w szczególnej sytuacji na rynku 
pracy wg stanu na dzień 31.01.2015 rok. Bezrobotnych z gminy Bytów  
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wg czasu pozostawienia bez pracy w miesiącach od 1 do powyżej 24 miesięcy. 
Bezrobotnych z g. Bytów, wg wieku od 18 do 60 lat i więcej. Bezrobotnych  
z g. Bytów wg wykształcenia oraz wieku. Następnie dokonał analizy 
efektywności zatrudnieniowej w relacji podstawowych usług i instrumentów 
rynku pracy za 2014 rok. Omówił podział środków na realizację programów 
na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji 
zawodowej w 2015 roku przyznanych podziałem wg algorytmu. Środki 
pozyskane z rezerwy Ministra oraz projekty realizowane przez PUP 
w Bytowie w 2015 roku. Prace społecznie użyteczne, zaangażowane środki  
wg umów zawartych w 2014 i w 2015 roku. Wykaz limitów podziału środków  
FP na finansowanie robót publicznych w 2015 roku. Pozyskanie dodatkowych 
środków FP na realizację zadań w ramach Krajowego Funduszu 
Szkoleniowego w wysokości  263,9 tys. zł na finansowanie kształcenia 
ustawicznego pracowników i pracodawcy. Priorytetem jest wsparcie 
kształcenia ustawicznego pracowników i pracodawców w wieku 45 lat 
i więcej. Na zakończenie podkreślił, że PUP ściśle współpracuje z gminami 
powiatu bytowskiego jak również z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej 
w Bytowie oraz z Centrum Integracji Społecznych w Bytowie przeznaczając  
co roku coraz to więcej środków na różnego rodzaju pomoc dla bezrobotnych.  
 
Informacja PUP stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

/obrady sesji opuścił radny Rafał Gierszewski/ 
 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. sprawozdaniem. 
 
Na zapytania radnych w kwestii bezrobocia pytania zadawali następujący 
radni: Jerzy Wyczk, Zbigniew Choma, Eugeniusz Wiatrowski oraz Maria 
Kułakowska, na które otrzymali wyczerpujące odpowiedzi ze strony 
dyrektora PUP w Bytowie. 
 
Podziękowanie za obszerne złożenie sprawozdania w zakresie łagodzenia 
skutków bezrobocia przez dyrektora PUP złożył przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Jan Treder zwracając szczególną uwagę na dyskusję, która 
toczyła się wokół bezrobocia. Uważa, że działania podejmowane przez PUP 
są działaniami bardzo skutecznymi, umożliwiającymi rozwój firm oraz służy 
pomocą osobom bezrobotnym. 
 
Działania gminy Bytów w 2014 roku w zakresie łagodzenia skutków 
bezrobocia przedstawiła Pani Ewa Kulaszewicz – kierownik Wydziału Spraw 
Obywatelskich i Społecznych.  
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Do najistotniejszych działań zaliczyła: 
1. Zatrudnienie osób bezrobotnych w ramach prac interwencyjnych  

i robót publicznych oraz prac społecznie użytecznych. 
2. Wypłata dodatków mieszkaniowych. 
3. Nieodpłatne pozyskiwanie żywności.   
4. Profilaktyka i rozwiązywanie problemów alkoholowych  

i przeciwdziałanie narkomanii oraz przeciwdziałanie przemocy.   
5. Rehabilitacja osób niepełnosprawnych.  
6. Pomoc rodzinom wielodzietnym w ramach Programu „Duża Rodzina 

w gminie Bytów”. 
7. Udzielanie pomocy realizowanej przez Miejski Ośrodek Pomocy  

 Społecznej w Bytowie. 
8. Działania prowadzone przez Centrum Integracji Społecznej  

w Bytowie. 
 

Informacja opisowa  stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 
 
Pytania w tej kwestii zadawali radny: Paweł Dykier, Eugeniusz Wiatrowski 
oraz radna Katarzyna Januszewska – Lisińska, na które otrzymali 
wyczerpujące odpowiedzi zarówno od pani Kulaszewicz jak i burmistrza 
Bytowa Pana Ryszarda Sylki. 
 
Przewodniczący Rady podziewał pani kierownik za obszerne przygotowanie 
informacji na ww. temat. 
 
Informacja opisowa  stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 
 

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach Rady 
 
Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad,  
a mianowicie do przedstawienia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny. Punkt ten omówiła zastępca kierownika MOPS  
w Bytowie Pani Joanna Główczewska. 
 
Poinformowała, że w 2012 roku  weszła w życie ustawa o wspieraniu rodziny 
i systemie pieczy zastępczej, którego zadania realizuje Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Bytowie. 
 
Wymieniała też poottrrzzeebbyy  ww  zzaakkrreessiiee  rreeaalliizzaaccjjii  zzaaddaańń  wwyynniikkaajjąąccyycchh  zz  uussttaawwyy    
oo  wwssppiieerraanniiuu  rrooddzziinnyy  ii  ssyysstteemmiiee  ppiieecczzyy  zzaassttęęppcczzeejj  nnaa  rrookk  22001144..  DDoo  nniicchh  
zzaalliicczzyyłłaa::  
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11..  UUttrrzzyymmaanniiee  ddoottyycchhcczzaassoowweeggoo  ppoozziioommuu  ffiinnaannssoowwaanniiaa  zzaaddaańń  
wwyynniikkaajjąąccyycchh  zz  uussttaawwyy  oo  wwssppiieerraanniiuu  rrooddzziinnyy  ii  ssyysstteemmiiee  ppiieecczzyy  
zzaassttęęppcczzeejj..  

22..  TTwwoorrzzeenniiee  mmoożżlliiwwoośśccii  ppooddnnoosszzeenniiaa  kkwwaalliiffiikkaaccjjii  pprrzzeezz  aassyysstteennttóóww  
rrooddzziinnyy,,  

33..  TTwwoorrzzeenniiee  oorraazz  rroozzwwóójj  ssyysstteemmuu  ooppiieekkii  nnaadd  ddzziieecckkiieemm,,  
44..  WWssppóółłffiinnaannssoowwaanniiee  ppoobbyyttuu  ddzziieecckkaa  ww  rrooddzziinniiee,,  ww  ppiieecczzyy  zzaassttęęppcczzeejj,,  
55..  SSpprraawwoozzddaanniiee  rrzzeecczzoowwoo--ffiinnaannssoowwee  zz  zzaakkrreessuu  wwssppiieerraanniiaa  rrooddzziinnyy,,  
66..  MMoonniittoorriinngg  ssyyttuuaaccjjii  ddzziieecckkaa  zz  rrooddzziinnyy  zzaaggrroożżoonneejj  kkrryyzzyysseemm  lluubb  

pprrzzeezzyywwaajjąącceejj  ttrruuddnnoośśccii  ww  wwyyppeełłnniiaanniiuu  ffuunnkkccjjii  ooppiieekkuuńńcczzoo--
wwyycchhoowwaawwcczzeejj,,  

77..  PPoottrrzzeebbyy  zzwwiiąązzaannee  zz  rreeaalliizzaaccjjaa  zzaaddaanniiaa..  
 
W kwestii tej głos zabrali radny Jacek Orłowski, Eugeniusz Wiatrowski oraz 
Jerzy Wyczk. 
 
Na zapytania ww. radnych odpowiedzi udzielała zastępca kierownika MOPS 
pani Joanna Główczewska. 
 
Radny Adam Mohr zaproponował, aby sprawy te były szczegółowo 
omawiane  na komisjach stałych Rady Miejskiej, wówczas nie byłoby zbędnej 
dyskusji. 
 
Radny Jerzy Wyczk zaprosił zainteresowanych radnych na posiedzenie 
Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska w miesiącu marcu na której 
będzie szczegółowo przedstawiona informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w zakresie udzielonej pomocy społecznej mieszkańcom oraz 
osobom bezdomnym. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował o przygotowanie pisemnych zapytań  
w tej kwestii. 
 
Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 8. 
Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok złożyła 
Pani Ewa Kulaszewicz na podstawie sprawozdania, które stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu.  
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Pytania w tej sprawie zadawali: radny Eugeniusz Wiatrowski, radny Zbigniew 
Choma oraz radny Bogdan Adamczyk, na które otrzymali wyczerpujące 
odpowiedzi. 
 
Ad. pkt-u 9. 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez gminę Bytów za 2014 rok przedstawił kierownik 
Wydziału Edukacji i Promocji Pan Andrzej Hrycyna. 
 
Zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela oraz 
z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 13 stycznia 2010 r.  
w sprawie sposobu opracowywania sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego Wydział 
EKS przeprowadził analizę poniesionych w roku 2014 wydatków  
na wynagrodzenia nauczycieli z placówek oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Bytów, w odniesieniu do wysokości średnich 
wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli i ustalił 
kwoty różnicy dla: 
− nauczycieli stażystów w wysokości          18 853,47 zł 
− nauczycieli kontraktowych w wysokości       50 692,93 zł 
− nauczycieli mianowanych w wysokości       28 403,10 zł  
− nauczycieli dyplomowanych w wysokości   255 478,92 zł  

 
Z powyższych danych wynika, że wszyscy nauczyciele uczący w szkołach  
i przedszkolach dla których organem prowadzącym jest gmina Bytów 
osiągnęli średnie wynagrodzenia zgodnie z art. 30a ustawy Karta Nauczyciela. 
W ubiegłym roku gmina Bytów również nie wypłacała nauczycielom 
jednorazowych dodatków uzupełniających. Zgodnie z ww. ustawą 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego zostało wysłane  
w dniu 23.01.2015 r. do RIO w Gdańsku (również w formie elektronicznej), 
Rady Miejskiej w Bytowie, dyrektorów placówek oświatowych gminy Bytów, 
ZNP O/Bytów, MK NSZZ „Solidarność” w Bytowie oraz WZZ 
„SOLIDARNOŚĆ – OŚWIATA” KM w Miastku. Jednocześnie kierownik 
Wydziału EKS udzielił informacji na temat wysokości wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 
 
Innych pytań ani uwag do ww. sprawozdania nie było. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad. pkt-u 10. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
uchwalenia mpzp odcinka trasy napowietrznej linii 
elektroenergetycznej 2x400 KV relacji Gdańsk Przyjaźń - Żydowo 
Kierzkowo w gminie Bytów (druk nr 35). 
 
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonał zastępca burmistrza  
Pan Andrzej Kraweczyński, który poinformował, że opracowanie planu 
zlecono firmie INPLUS z Olsztyna, która odpowiedzialna jest za całokształt.  
W związku z powyższym wszelkie pytania i wątpliwości należy kierować  
do projektantów planu, którzy są obecni na sali. Poinformował też,  
że planowana inwestycja polegająca na budowie dwutorowej linii 
elektroenergetycznej 400 kV Gdańsk Przyjaźń – Żydowo Kierzkowo wynika 
z planu w zakresie zaspokojenia obecnego i przyszłego zapotrzebowania  
na energię elektryczną opracowanego przez Polskie Sieci Elektroenergetyczne 
Operator S. A. (obecnie Polskie Sieci Elektroenergetyczne S. A.). Zgodnie 
z programem inwestycja zakwalifikowana została do grupy bezpieczeństwa 
pracy sieci związanej ze strategią zmiany napięcia sieci – likwidacja 
ograniczeń sieciowych wynikających ze wzrostu zapotrzebowania na energię, 
potrzeby zwiększenia pewności zasilania oraz regulacji napięcia i mocy 
biernej, jak również sprzęganiem sieci 400 i 220 kV. Realizacja inwestycji 
przełoży się wprost na poprawę bezpieczeństwa energetycznego kraju, 
w szczególności województwa pomorskiego i zachodniopomorskiego. 
Realizacja projektowanej linii 400kV wiąże się także z likwidacją istniejącej 
linii 220kV.  
 
Komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły uwag do ww. projektu uchwały 
opiniując projekt uchwały pozytywnie. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrał radny Tomasz Franciszkiewicz, który zapytał,  
ile wpłynęło wniosków i protestów od mieszkańców gminy Bytów przez które 
przebiega linia energetyczna oraz ilu osobom wypłacono odszkodowania  
i w jakiej wysokości? 
 
W odpowiedzi przedstawicielka Firmy Aldesa stwierdziła, że na dzień 
dzisiejszy trwają jeszcze rozmowy z właścicielami gruntów. Jeżeli chodzi  
o stan realizacji, to w 80% zostały już zawarte umowy aktem notarialnym. 
Obecnie są finalizowane pozostałe. Natomiast nie odnotowano żadnych 
protestów ani innych uwag, jeżeli chodzi o gminę Bytów. 
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Innych pytań, ani uwag do ww. projektu uchwały nie było.      
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne.  
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr V/33/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 
 

uchwalenia mpzp pn. „Gdańska 1” dla terenów położonych w obrębie 
geodezyjnym 101 przy ul. Ks. dra Bernarda Sychty w Bytowie  
(druk nr 36), 
 
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonał zastępca burmistrza Bytowa 
Pan Andrzej Kraweczyński informując, że obszar opracowania o powierzchni 
1,44 ha położony jest przy ulicy Ks. dra Bernarda Sychty w północno-
wschodniej części miasta w otoczeniu zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej i wielorodzinnej w sąsiedztwie ogródków działkowych. 
Ustalenia planu maja na celu kontynuacji istniejących w otoczeniu funkcji. 
Zaplanowano poszerzenie zakresu funkcjonalnego istniejących usług  
i dopuszczono możliwość realizacji zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej  
i usługowej. Zachowane zostały dotychczasowe funkcje zieleni urządzonej 
oraz zasady obsługi komunikacyjnej terenu przy czym zaplanowano 
poszerzenie przyległej drogi publicznej uwzględniając istniejące 
zagospodarowanie terenu. Opracowanie planu zostało zlecone Firmie 
Usługowo-Projektowej z Chojnic. W związku z powyższym pytania i uwagi 
należy kierować do głównych projektantów planu obecnych na sali.   
 
Na zapytania radnego Tomasza Franciszkiewicza odpowiedzi udzielił 
zastępca burmistrza p. A. Kraweczyński w kwestii poszerzenia  
ul. Domańskiego – Sychty. 
 
Radny Jerzy Wyczk zapytał, czy jest zainteresowanie deweloperów tym 
terenem, który jest przeznaczony pod budownictwo? 
 
Tak, przede wszystkim są to tereny już wykupione przez prywatnych 
właścicieli, z przeznaczeniem pod budownictwo, za wyjątkiem działki 
gminnej na której stoją garaże powiedział zastępca burmistrza p. A. 
Kraweczyński. 
 



 14

Radny Stanisław Borzyszkowski wyraził zaniepokojenie w związku  
z przeznaczeniem tego terenu pod budownictwo, które spowoduje likwidację  
garaży. Mieszkańcy na pewno będą protestować. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza p. A. Kraweczyński stwierdził, że na dzień 
dzisiejszy nie sprzedajemy tego gruntu. Nie mamy też żadnej koncepcji 
wyznaczenia innego miejsca pod garaże. Grunt ten jest dzierżawiony przez 
właścicieli garaży. Z chwilą pojawienia się pomysłu, na pewno dzierżawcy  
zostaną powiadomieni z wyprzedzeniem.  
 
Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz 
dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie 
ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr V/34/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. – przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 
 

 
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Bytów 
na lata 2015-2017 (druk nr 37). 
 
Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika MOPS w Bytowie  Pani Joanna 
Główczewska, która poinformowała, że zgodnie z ustawą o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej Rada Miejska w Bytowie biorąc pod 
uwagę potrzeby związane z realizacją zadania własnego w zakresie 
wspierania rodziny, zobowiązana jest do uchwalenia gminnego programu 
wspierania rodziny, który jest opracowany i realizowany na okres 3 lat. 
Program zakłada między innymi kierunki działań zmierzających do tworzenia 
warunków dla prawidłowego funkcjonowania i wsparcia rodzin 
przeżywających trudności w wypełnianiu ról opiekuńczo-wychowawczych. 
Celem programu jest przywrócenie tym rodzinom zdolności  
do przezwyciężenia ich problemów opiekuńczo-wychowawczych przy 
współpracy samorządu, organizacji pozarządowych i innych instytucji 
zajmujących się rodziną. Projekt Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2015-2017 został przygotowany z udziałem wszystkich podmiotów 
wspierających rodzinę. 
 
Komisja merytoryczna tj. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
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Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr V/35/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

 
/W głosowaniu nie brał udziału radny Rafał Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady zarządził kolejną 10 minutową przerwę w obradach sesji Rady Miejskiej  
w Bytowie 

 
Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad, 
a mianowicie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie na 2015 rok 
(druk nr 34), który został przyjęty przez Radę jednogłośnie, bez uwag. 
 
Uchwała Nr V/36/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. 
stanowi załącznik nr 16  do protokołu. Głosowanie: 18 za. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz/ 
 
zwołania zebrań wiejskich w celu dokonania wyboru sołtysa  
i członków rady sołeckiej (druk nr 33). 
 
Rada Miejska w Bytowie bez uwag przyjęła harmonogram zebrań wiejskich 
przyjmując tym samym Uchwała Nr V/37/2015 Rady Miejskiej w Bytowie  
z dnia 25.02.2015 r. jednogłośnie. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Głosowanie: 18-za. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz/ 

 
 
określenia kryteriów rekrutacyjnych, wartości punktowej 
poszczególnych kryteriów oraz rodzajów dokumentów składanych  
w celu potwierdzenia spełniania kryterium w drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
gminę Bytów (druk nr 38). 
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Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski 
informując, że nowe zasady rekrutacji do publicznych przedszkoli, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego 
wprowadziła nowelizacja ustawy o systemie oświaty, która mówi,  
że do przedszkoli publicznych przyjmowane są dzieci zamieszkałe  
na obszarze danej gminy. W przypadku większej liczby kandydatów niż 
liczba miejsc w przedszkolu na pierwszym etapie postępowania 
rekrutacyjnego brane są pod uwagę łącznie tzw. kryteria ustawowe.  
W przypadku równorzędnych wyników uzyskanych na pierwszym etapie 
postępowania rekrutacyjnego lub jeśli po zakończeniu tego etapu przedszkole, 
oddział przedszkolny w szkole podstawowej nadal dysponuje wolnymi 
miejscami przeprowadza się drugi etap rekrutacji z zastosowaniem kryteriów 
ustalonych przez radę gminy. 
 
Pozytywne stanowisko komisji merytorycznej, tj. Komisji Oświaty i Polityki 
Społecznej przedstawił jej przewodniczący Pan Adam Mohr. 
 
W dyskusji radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, czy dobrym 
rozwiązaniem jest składanie przez rodziców kilka podań do różnych 
przedszkoli. Czy nie spowoduje to dublowanie podań? 
 
Nie – odpowiedział zastępca burmistrza p. Jacek Czapiewski. Taka 
taktyka stosowana jest już od dłuższego czasu w różnych szkołach 
ponadgimnazjalnych oraz wyższych, która nie stwarza problemu. 
 
W głosowaniu: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska Uchwałę Nr V/38/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. jednogłośnie przyjęła, która stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu.  
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz/ 

 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
i stawki tej opłaty (druk nr 40). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski, który 
poinformował, że zgodnie z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach należy dokonać uporządkowania treści uchwały  
w części ustalania wysokości naliczanych opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Stawki opłat nie uległy zmianie do aktualnie obowiązujących. 
Pierwotny tekst ustawy nakazywał ustalić stawkę podstawową oraz stawkę 
obniżoną w przypadku wykonywania przez właściciela nieruchomości 
segregacji odpadów. Nowelizacja ustawy odwróciła sposób ustalania opłaty, 
bowiem nakazuje ustalić stawkę podstawową w przypadku gospodarowania 
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odpadami w sposób selektywny, a podwyższyć stawkę w przypadku braku 
prowadzonej segregacji odpadów. Kolejna zmiana powołanej ustawy 
zlikwidowała możliwość stosowania zwolnień przedmiotowych, jakie 
zastosowano w uchylanej uchwale, a które skierowane były do nieruchomości 
przeznaczonych na cele kultu religijnego. Dlatego też, należało w treści nowej 
uchwały nie powoływać takiego zwolnienia przedmiotowego. 
 
Stanowisko komisji merytorycznej tj. Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony 
Środowiska przedstawił jej przewodniczący Pan Jerzy Wyczk informując,  
iż Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, bez uwag. 
 
Komisja Oświaty i Polityki Społecznej zapoznała się z projektem uchwały. 
Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy jw. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski uważa, że zgodnie z nowymi przepisami 
ustawy zachodzi konieczność wprowadzenia maksymalnej stawki  
w wysokości 25 zł od osoby.  
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski również poprosił o wyjaśnienie tej kwestii  
przez radcę prawnego tut. UM. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski oznajmił,  
iż faktycznie ustawodawca określił maksymalne stawki, ale też należy 
pamiętać o tym jaką metodę przyjęto w gminie Bytów, których jest aż 3, czyli 
od osoby, od powierzchni nieruchomości oraz od zużycia wody. Gmina 
Bytów ustaliła stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
które są zbierane i odbierane w sposób selektywny, w wysokości 4,50 zł  
za 1 m3 zużytej wody oraz 5,50 zł za 1 m3 wody w przypadku, kiedy odpady 
komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny. 
 
Radny Jerzy Wyczk wnioskuje, aby UM przeprowadził kontrole na terenie 
gminy Bytów, czy wszyscy mieszkańcy są wyposażeni w pojemniki na śmieci, 
w tym również na popiół. Część posesji nie jest wyposażona w pojemniki,  
o których dokładnie wie. Większość śmieci jest podrzucana  
do pojemników ogólnych. Należy też rozwiązać problem z ustawianiem 
pojemników na używaną odzież w miejscach wyznaczonych, które nie 
szpeciłby swym wyglądem. 
 
Radna Katarzyna Januszewska –Lisińska  proponuje skrócenie procedury 
wystawiania nakazów płatniczych, które są następnie roznoszone przez 
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pracowników  Urzędu Miejskiego, co skutkuje zwiększeniem kosztów 
administracyjnych.  
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski wnioskuje o rozważenie możliwości zmiany 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od zużycia wody, 
która uderza w rodziny wielodzietne. Ościenne gminy wybrały inną metodę,  
bardziej korzystniejszą dla mieszkańców. 
 
Radny Zbigniew Choma proponuje, aby rodziny wielodzietnie skorzystały  
z tzw. Karty Dużej Rodziny, w których zastosowano szereg ulg. Poruszył też 
problem wywozu śmieci odkrytymi pojazdami oraz zapis dotyczący mycia 
pojemników na śmieci, który nie jest egzekwowany. 
 
Radna Maria Kułakowska zaproponowała wprowadzenie opłat w formie 
elektronicznej, wówczas zmniejszyłyby się kolejki w Urzędzie. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska Uchwałę Nr V/39/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. jednogłośnie przyjęła, która 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz/ 

 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 r. (druk nr 41). 
 
Dochody i wydatki budżetowe, zgodnie z załącznikiem nr 1, 2, 3 i 4 
szczegółowo omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbra Góra.   
 
Po dokonanych zmianach budżet gminy Bytów na rok 2015 po stronie 
dochodów zamyka się kwotą 76 685 588 zł, po stronie wydatków 80 815 398 zł. 
 
Komisja merytoryczna tj. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. Pozostałe komisje przyjęły projekt uchwały  
do wiadomości, nie opiniując go. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
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W głosowaniu: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska Uchwałę Nr V/40/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. jednogłośnie przyjęła, która stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu.  
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz, 
Z. Choma/ 

 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 - 
2024 (druk nr 42). 
 
Komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły żadnych uwag.  
Głosów w dyskusji odnośnie ww. projektu uchwały nie było.  
 
Rada Miejska bez uwag przyjęła ww. Uchwałę Nr V/41/2015 Rady Miejskiej 
w Bytowie z dnia 25.02.2015 r., która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Głosowanie: 17-za. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz, 
B. Kosmowska/ 

 
odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku na uchwałę Rady Miejskiej w Bytowie 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa 
(druk nr 43). 
 
Projekt uchwały zreferował sekretarz Bytowa Pan Zenon Smantek, zgodnie  
z uzasadnieniem do niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisje stałe Rady Miejskiej zapoznały się z projektem uchwały. 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska Uchwałę Nr V/42/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.02.2015 r. jednogłośnie przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny R. Gierszewski, R. T. Franciszkiewicz, radna A. Sinkiewicz, 

B. Kosmowska/ 

 
Ad. pkt-u 11. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
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W związku z powyższym, przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby zabrać głos w powyższej sprawie? 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, czy nowym zarządcą Linii 
Kolejowej nr 212 została firma z Pomorza, czy z głębi kraju? 
 
Z Kalisza odpowiedział zastępca burmistrza Bytowa Pan Andrzej 
Kraweczyński. 
 
Radna Katarzyna Januszewska –Lisińska. W dniu 21.01.2015 r. zastępca 
burmistrza p. Jacek Czapiewski wziął udział w spotkaniu organizowanym 
przez Bytowskie Towarzystwo Edukacyjne dot. kierunków kształcenia  
w szkołach ponadgimnazjalnych. W związku z powyższym zapytała, 
jak będzie się rozwijało szkolnictwo ponadgimnazjalne w gminie Bytowie? 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza p. Jacek Czapiewski stwierdził,  
iż faktycznie uczestniczył w takim spotkaniu, które miało charakter bardziej 
roboczy, niż wiążący, z udziałem przedstawicieli Starostwa oraz 
pracodawców, którzy zgłaszali swoje propozycje kształcenia młodzieży  
w kierunku zawodowym. Jest to bardzo szeroki temat, jeżeli chodzi  
o szkolnictwo ponadgimnazjalne, którego kompetencje należą do Starostwa. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zapytał, czego konkretnie dotyczyło spotkanie, 
które odbyło się w dniu 13.01.2015 r. w Urzędzie Miejskim w Bytowie  
z burmistrzami Kościerzyny i Kartuz w sprawie omówienia projektu 
„Inwestuj na Kaszubach” dotyczącego Kaszubskiego Inkubatora 
Przedsiębiorczości.    
  
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski stwierdził,  
że spotkanie to dotyczyło realizacji Programu współfinansowanego przez 
Unię Europejską do którego gmina Bytów wstąpiła w 2010 roku. Program ten 
zachęcał ww. gminy do inwestowania na swoim terenie. Dlatego wznowiono 
spotkanie, aby rozpocząć konkretne działania w tym kierunku. 
 
Innych pytań ani uwag do ww. sprawozdania nie było. 
 
Ad. pkt-u 12. 
Na nw. interpelację odpowiedzi udzieliła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra. 
 

� w sprawie odstąpienia od naliczania kar, upomnień oraz ponagleń  
w przypadkach sporadycznych za nieterminowe uiszczenie opłat  
za śmieci powiedziała, że gmina Bytów jest zobowiązana  
do przestrzegana dyscypliny finansów publicznych zgodnie  
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z przepisami ustawy oraz wszelkich zasad związanych z ordynacją 
podatkową. Także nie ma możliwości innego sposobu naliczania kar  
za nieterminowe uiszczenie opłat, w tym wysyłania wezwań, 
upomnień, czy ponagleń. Wszelkie procedury muszą być zachowane. 

 
 Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej 
Kraweczyński. 
 

� w sprawie wykonania oświetlenia na stadionie MOSiR powiedział,  
że w tej sprawie został już sporządzony projekt techniczny budowy tego 
oświetlenia. Mamy także pozwolenie na budowę. Będziemy też 
wnioskowali o dodatkowe środki z  Ministerstwa Sportu, z którego 
można otrzymać dodatkowe środki na sfinansowanie tego typu 
przedsięwzięcia do 50%, czyli nie więcej niż 1 mln zł. Całkowity koszt  
budowy oświetlenia wynosi 2,5 mln zł. Jest to kwota brutto. Przetarg 
odbędzie się w miesiącu kwietniu br. Realizacja, koniec sierpnia 2015 
roku.   

 
� w sprawie remontu mostu na osiedlu Stary Dworzec powiedział,  

iż rzeczywiście most ten wymaga remontu. W budżecie gminy na to 
zadanie nie ma środków. Jest to most zabytkowy, który jest pod ścisłą 
opieką konserwatora zabytków. W celu zachowania bezpieczeństwa, ciąg 
pieszo-jezdny zostanie wydzielony, tak aby nie było dostępu do barierek. 

 
� w sprawie jakości wykonania oznakowania poziomego odcinka 

ul. Gdańskiej w Bytowie powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie 
skierowany do ZDW w Gdańsku, celem wykonania. Również w ramach 
gwarancji zostanie poprawiona nawierzchnia ul. Gdańskiej, w tym 
także studzienki kanalizacyjne. 
 

� w sprawie zmiany zastosowania elementów spowalniających ruch  
na osiedlu Jeziorki odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona  
na piśmie. 
 

� w sprawie wykonania placu zabaw na osiedlu Jeziorki powiedział, 
że po dokonaniu wizji w terenie oraz przeanalizowaniu wszystkich 
możliwości, wówczas zostaną podjęte stosowne kroki w tej sprawie. 
 

� wydłużenia godzin otwarcia Kaszubskiego Inkubatora Przedsiębiorczości 
w Bytowie powiedział, że nie ma żadnych ograniczeń dostępności dla firm 
inkubowanych. Może być nawet całodobowa. Na chwilą obecną w obiekcie 
tym, 7 firm jest już za inkubowanych. Czynsz w pierwszym roku działalności 
wynosi 15 zł/m2 netto, w tym wszystkie media + drobne opłaty operatora.  



 22

W drugim roku działalności stawka ta wzrasta do 18 zł/m2. Natomiast w 3 roku 
stawka ta wynosi 24 zł/m2 netto.  

 
� w sprawie legalności usytuowania pojemników na używaną odzież  

w miejscowości Gostkowo powiedział, że wcześniej gmina Bytów 
współpracowała z dwiema firmami, tj. z firmą Tesso, z którą aktualnie 
jest podpisana umowa oraz z firmą Wtórpol występującą obecnie pod 
nazwą Eco Textil, z którą rozwiązano umowę. Firma Eco Textil bez 
zgody gminy lokalizuje kontenery w różnych miejscach, które są bardzo 
rzadko opróżniane. Jest też trzecia firma MARIATEX, która również bez 
zgody gminy stawia pojemniki. Niemniej jednak zostaną wzmożone 
kontrole, co do legalności usytuowania i opróżniania pojemników  
na terenie gminy Bytów.  
 

� w sprawie przetargu na dostawę kruszywa kamiennego do remontu 
dróg na terenie gminy Bytów w 2015 roku powiedział, że przetarg ten 
wygrała firma Pana Michała Tredera z Pomyska Wielkiego za kwotę 
39,50 zł za tonę netto kruszywa. Jeżeli chodzi o prace równiarki, który 
jest niezbędny do wyrównania terenu, to wygrała firma z Mądrzechowa 
za kwotę 0,19 zł/m2. Jeżeli chodzi o termin realizacji zadań w ramach 
budżetu obywatelskiego oraz sołeckiego, to obowiązują terminy 
zamówień publicznych, których nie można skrócić. Cała procedura 
związana z ogłoszeniem przetargów na realizację ww. zadań powinna 
się zakończyć do końca kwietnia br. 

 
� w sprawie postawienia przystanku przy drodze nr 212 w Udorpiu 

powiedział, iż Urząd Miejski również otrzymał takie samo pismo  
z ZDW w Gdańsku i w myśl tego pisma rozważamy kwestię 
postawienia tam przystanku. Chcemy aby problem ten rozwiązać 
całościowo, a nie częściowo tylko w kierunku Chojnic. Rozważana jest 
też kwestia wjazdu oraz zawracania autobusu w kierunku Watry.  
Z punktu widzenia komunikacyjnego chcemy załatwić sprawę tak, aby 
był on zadawalający dla wszystkich mieszkańców. 
 

� w sprawie remontu odcinka ul. Naruszewicza w Bytowie powiedział,  
że gmina Bytów w miarę posiadanych środków corocznie dokonuje 
bieżących napraw dróg i ulic na terenie całej gminy. Wykonanie tego 
zadania destruktem wymaga zwiększonych nakładów finansowych.  
W związku z tym proponuje zrealizować to zadanie w ramach budżetu 
obywatelskiego wraz z sięgaczem. 
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� w sprawie udrożnienia stawu przy ul. Naruszewicza powiedział,  
że zadanie to będzie realizowane w ramach Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego (MOF-u), czyli ze środków unijnych, z przeznaczeniem  
na retencję stawów, których mamy w Bytowie aż cztery tj. przy ul. 
Małachowskiego, Naruszewicza, Harcerskiej oraz przy ul. Staszica. 

 
� w sprawie ponownego wykonania schodów, które zostały 

zlikwidowane w trakcie prac przy modernizacji ul. Sikorskiego, które 
umożliwiały przejście przez park na ul. Mickiewicza powiedział,  
iż rozważamy możliwość innego rozwiązania komunikacyjnego 
poszerzonego o tereny przejęte od Starostwa Powiatowego (lądowisko) 
w ramach zamiany nieruchomości.  

 
� w sprawie zbyt niskich ulicowskazów posadowionych  

na ul. Sikorskiego i ul. Mickiewicza powiedział, że każdy wykonawca 
powinien zastosować się do wymogów. Nie może być sytuacji takiej,  
że znaki te stwarzają utrudnienia w ruchu pieszym. Niemniej jednak 
sprawdzimy parametry wysokości znaków. Jeżeli okaże się, że są one za 
niskie, wówczas wykonawca na swój koszt będzie musiał  
je wymienić. 
 

� w sprawie wykonania udrożnienia przepustu pod drogą gruntową 
prowadzącej z drogi krajowej w kierunku jeziora Długiego oraz  
wykonania melioracji łąk i rowów, jak również usunięcia nadmiaru 
ziemi z pobocza tej drogi, która uniemożliwia prawidłowy odpływ 
wody z drogi na łąki, czy teren bagienny powiedział, że jest to droga 
należąca do Skarbu Państwa. Niemniej jednak wniosek w tej sprawie 
zostanie skierowany do Starostwa Powiatowego, celem rozpatrzenia. 
 

� w sprawie remontu zapadniętego odcinaka ul. W. Polskiego w Bytowie 
powiedział, że po dokonaniu wizji w terenie ustalimy konkretne 
działania w tym kierunku. 
 

� w sprawie wyrównania odcinka drogi powiatowej (dziury w jezdni)  
Niezabyszewo – Płotowo oraz odwodnienie tego terenu powiedział,  
że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do ZDP, celem 
wykonania. 
 

� w sprawie naprawy dziur w jezdni ul. Wybickiego w Bytowie 
powiedział, że zadanie to w najbliższym czasie zostanie wykonane. 
Jeżeli chodzi o sposób łatania dziur, to jest on różny. Jednak metoda 
na zimno się nie sprawdza. 
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� w sprawie uzupełnienia interpelacji z sesji grudniowej dotyczącej  
wymiany sieci  infrastruktury podziemnej ul. Gdańskiej powiedział,  
że odpowiedź w tej sprawie została radnemu udzielona wyczerpująco 
zgodnie z zapisami protokołu oraz z nagraniem sesji,  
z czym zgodził się radny Tomasz Franciszkiewicz.  
 

� w sprawie ponownego rozpatrzenia naprawy progu spowalniającego 
ruch na ul. Styp-Rekowskiego w Bytowie powiedział, że pismo w tej 
sprawie zostanie skierowane do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, 
z prośbą o zajęcie stanowiska w tej sprawie. 
 

� w sprawie naprawy chodnika oraz progów spowalniających ruch 
drogowy na ul. Racławickiej w Bytowie powiedział, że zadanie  
to można byłoby wykonać w ramach budżetu obywatelskiego, w które 
należałoby włączyć mieszkańców tego osiedla. Jeżeli chodzi  
o spowalniacze ruchu, to na tym odcinku obowiązuje ograniczenie 
prędkości do 30 km/h. 
 

� w sprawie rozpatrzenia możliwości utworzenia na terenie gminy Bytów   
bezpłatnego doraźnego punktu „Pogotowia Stomatologicznego” 
powiedział, że odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona na piśmie. 
 

� w sprawie wyników konsultacji społecznych, które odbyły  
się w Urzędzie Miejskim w dniu 3.02.2015 r. odnośnie planowanej 
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 209 na odcinku Suchorze – Bytów 
powiedział, że konsultacje w tej sprawie jeszcze się nie zakończyły. Cały 
czas wpływają wnioski do projektu planu, które następnie są odsyłane 
do głównego projektanta planu oraz do Dyrekcji ZDW w Gdańsku. 
Jednocześnie oznajmił, iż szczegółowo zapozna się z materiałami 
przedstawionymi przez radnego Franciszkiewicza odnośnie nowych 
standardów budowy ścieżek rowerowych. Wg projektantów, lepszym 
rozwiązaniem jest budowanie ścieżek z polbruku, niż z asfaltu.  

 
� w sprawie terminu wykonania projektu technicznego budowy  

ul. Bursztynowej - Pochyłej – Miłej powiedział, że projekty  
te są w trakcie realizacji,  wykonywane przez deweloperów. Gmina 
Bytów nie wchodzi w to zadanie. W pierwszej kolejności będzie 
wykonany projekt techniczny ul. Bursztynowej. Natomiast pozostałe  
projekty będą wykonane do końca roku. 
 

� w sprawie postawienia na drodze powiatowej w miejscowości 
Mądrzechowo znaków drogowych oznaczających niebezpieczny zakręt 
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powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do ZDP, 
celem wykonania. 

 
� w sprawie remontu przystanku PKS oraz drogi gruntowej   

w Ząbinowicach powiedział, że na wiosnę w miarę posiadanych 
środków są poprawiane drogi gminne, wg ustalonego harmonogramu 
prac. Po dokonaniu wizji w terenie i dokładnym przeanalizowaniu 
zdań postaramy się zadanie to wykonać. 

 
� w sprawie wykonania remontu elewacji budynku przy ul. Jana Pawła II 

w Bytowie, który zagraża bezpieczeństwu przechodniów powiedział, 
że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do Wydziału MK, celem 
wystosowania pisma do właściciela budynku z prośbą o jego 
prawidłowe zabezpieczenie.  

  
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 

 
� w sprawie ustawienia tablicy informacyjnej na ul. Kwiatowej  

w Bytowie powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany 
do Wydziału WI, celem realizacji. 

 
� w sprawie zwiększenia ilości worków na śmieci dostarczanych przez 

firmy odbierające odpady powiedział, że wcześniej nie było w tej 
sprawie żadnych sygnałów, że brakuje worków na śmieci. Być może ta 
ilość jest wystarczająca lub ze względów oszczędnościowych wydają 
tyle ile odbierają. Niemniej jednak wniosek w tej sprawie zostanie 
przekazany firmom odbierającym odpady. 

 
� w sprawie dostosowania pojazdów do wywozu odpadów komunalnych 

powiedział, że do odbioru odpadów komunalnych nie musi być  
wyspecjalizowany samochód. Każdy odbiorca powinien zachować 
ostrożność przy załadunku i rozładunku śmieci, tak aby nie były one 
porozrzucane po terenie. 

 
� w sprawie udrożnienia stawu przy Wichrowym Wzgórzu  

w Mądrzechowie powiedział, że są to stare drenaże, które trzeba 
udrożnić. Wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do Wydz. WI, 
celem wykonania. 
 

� w sprawie wycięcia 3-ch suchych drzew przy drodze powiatowej  
w Mądrzechowie powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie 
skierowany do ZDP, celem wykonania. 
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� w sprawie zmiany zasad podziału środków finansowych,  
z przeznaczeniem na organizację imprez sołeckich powiedział, że jest on 
naliczany zgodnie z sugestią radnego Zbigniewa Chomy, który był za 
taką metodą naliczania. W budżecie gminy Bytów na ten cel 
przeznaczono kwotę 12 tys. zł, czyli ok. 1,50 zł na 1 mieszkańca. 

 
Odnosząc się do ww. odpowiedzi radny Choma stwierdził, że nie był to 
wniosek, tylko zapytanie. Uważa, że kwoty, które są przeznaczane na dane 
sołectwo nie są adekwatne do rzeczywistości. Bez udziału sponsorów, trudno 
byłoby cokolwiek zorganizować na wsi. Radny wnioskuje o zwiększenie tych 
środków w przyszłorocznym budżecie gminy Bytów. 
 
Radny Jerzy Wyczk odnosząc się do wysokości środków funduszu sołeckiego, 
z przeznaczeniem na organizację imprez kulturalnych proponuje, aby wnioski 
do przyszłorocznego budżetu gminy Bytów były składane we wrześniu. 
Jednocześnie prosi o przygotowanie na najbliższą Komisję Rozwoju Wsi  
i Ochrony Środowiska informacji, ile sołectw złożyło wniosków  
o dofinansowanie imprez kulturalnych w roku 2014/2015 oraz w jakiej 
wysokości. 
 

� w sprawie zagospodarowania skweru przy ul. Kochanowskiego -  
Bauera oraz postawienia dodatkowych koszy na śmieci przy tej ulicy 
powiedział, że zostały tam posadzone krzewy kolczaste, które by 
zagradzały przejście. Z uwagi na to, że jest to droga powiatowa wniosek 
w tej sprawie zostanie skierowany do Starostwa. Jak również w pasie tej 
drogi zostaną ustawione pojemniki na śmieci. 
 

� w sprawie zwiększenia ilości pojemników do segregacji śmieci 
powiedział, że po dokładnym sprawdzeniu terenu postaramy się 
załatwić wniosek pozytywnie. 
 
 

Ad. pkt-u 13. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder zapoznał radnych z treścią 
nw. pism, które wpłynęły do Biura Rady: 
 

1. Wezwaniem Pana Wincentego Knitra z dnia 21.01.2015 r. w sprawie 
uchylenia przez Radę Miejską w Bytowie uchwały Nr III/26/2014  
z dnia 22.12.2014 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
burmistrza Bytowa polegającej na odmowie uwzględnienia 
przedłużonych przez skarżącego pełnomocnictw ogólnych 
pochodzących od członków jego rodziny do reprezentowania  
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ich we wszystkich sprawach jakie toczą się i będą się toczyć  
w przyszłości w Urzędzie Miejskim w Bytowie.  

2. Treścią odpowiedzi przewodniczącego Rady na ww. wezwanie z dnia 
22.01.2015 r. 

3. Postanowieniem WSA w Gdańsku z dnia 20.01.2015 r. w sprawie 
odrzucenia skargi na uchwałę Rady Miejskiej Nr III/17/2010 z dnia 
29.12.2010 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza 
Bytowa. 

4. Postanowieniem WSA w Gdańsku z dnia 20.01.2015 r. w sprawie 
odrzucenia skargi na uchwałę Nr VII/41/2011 Rady Miejskiej  
w Bytowie w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Bytowa. 

5. Pismem Pana Wincentego Knitra z dnia 25.02.2015 r., które wpłynęło 
przed sesją w sprawie udzielenia przez Radę Miejską w Bytowie 
wsparcia oraz aprobaty dla strajkujących rolników w Warszawie. Rada 
Miejska jednogłośnie skierowała wniosek do Komisji Rozwoju Wsi  
i Ochrony Środowiska, z prośbą o jego rozpatrzenie. 

6. Zachęcił radnych do wzięcia udziału w imprezie sportowej pn. 
„Powiatowy Turniej Futsalu Pracowników Samorządowych o Puchar 
Starosty Powiatu Bytowskiego i Puchar Wójta gminy Studzienice”.  

7. Poinformował radnych o terminie zebrań osiedlowych, które odbędą się 
w miesiącu marcu, z prośbą o uczestnictwo. Harmonogram zebrań 
został radnym dostarczony na sesji. 

8. Radny Zbigniew Choma poprosił burmistrza o uzupełnienie interpelacji 
w kwestii wysokości funduszu sołeckiego z przeznaczeniem  
na organizację imprez sołeckich w roku 2014/2015 w rozbiciu  
na poszczególne sołectwa. Jednocześnie złożył podziękowania 
organizatorom, uczestnikom oraz fundatorom nagród za wzięcie 
udziału w II Turnieju Piłki Siatkowej OSP, które odbyły się w sołectwie 
Niezabyszewo.  

9. Radny Jacek Orłowski również złożył serdeczne podziękowania 
wszystkim uczestnikom za udział w II Turnieju Piłki Siatkowej  
w Niezabyszewie. 

10. Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej  
w Bytowie Pan Adam Mohr zapoznał radnych z treścią 3-ch wniosków, 
które zostały rozpatrzone na dwóch ostatnich komisjach i skierowane 
do burmistrza, w celu załatwienia: 
 
1) Pismem Wojewody Pomorskiego z prośbą o zgłoszenie przez 
Burmistrza Bytowa oferty pomocy osobom polskiego pochodzenia  
i członkom ich rodzin, ewakuowanych z objętych działaniami 
wojennymi terenów wschodniej Ukrainy podejmując następujący 
wniosek: Władze miasta powinny zgłosić ofertę przyjęcia ewakuowanej 
rodziny i zagwarantować jej mieszkanie. Zgłoszona oferta pomocy 
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powinna jednak zostać obwarowana wystąpieniem dodatkowych 
warunków, zwiększających szansę na pełną asymilację osób 
przesiedlonych. Wśród oczekiwanych warunków wskazano przede 
wszystkim na dostosowanie zasobów mieszkaniowych do wielkości 
rodziny, ale także wymieniono inne, sprzyjające akcji przesiedleńczej 
czynniki: - występowanie udokumentowanej więzi rodzinnej między 
rodziną obejmowaną pomocą a  mieszkańcami gminy, - zrealizowanie 
deklarowanej pomocy jako skutek inicjatywy/zgłoszenia wpływającego 
od rodziny zamieszkałej na terenie powiatu bytowskiego, - powinna 
zostać określona minimalna i maksymalna wielkość przyjmowanej 
rodziny, która winna być dostosowana do powierzchni użytkowej 
mieszkania przeznaczonego  na cel pomocowy. Stanowisko władz 
miasta w tej  sprawie powinno zostać pilnie upowszechnione  
w mediach lokalnych, aby zainicjować akcję, mieć oparcie obywatelskie 
i zrozumienie lokalnego środowiska.  
2) Wnioskiem Komendy Powiatowej Policji w Bytowie z dn. 26.01.2015r. 
w sprawie udzielenia wsparcia finansowego w wys. 21.500,00 zł  
w zakupie małolitrażowego samochodu osobowego w wersji 
oznakowanej, który został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 
3) Propozycją uhonorowania zasłużonych dla miasta obywateli 
wypracowując w tej kwestii następujące stanowisko „Ze względu  
na istniejące zapotrzebowanie KOPS zwraca się do Radnych Rady 
Miejskiej w Bytowie z prośbą o poparcie nowej inicjatywy, 
powołującej kategorię wyróżnienia dla zasłużonych obywateli miasta, 
wyrażającej się nadaniem zgłoszonym kandydatom, którzy 
odpowiadają wymogom sprecyzowanym w stosownym regulaminie, 
tytułu „ZASŁUŻONY DLA MIASTA BYTOWA”. Jednocześnie 
członkowie komisji zgłaszają swój akces do prac nad regulaminem dla 
tej kategorii wyróżnienia mieszkańców i przyjaciół miasta Bytowa.  

11)  Radna Lucyna Kapeluch zwróciła się do zastępcy burmistrza Pana 
Andrzeja Krawczyńskiego o udzielenie informacji na temat 
nieodpłatnego przejęcia gruntu od ANR w Bytowie na rzecz 
mieszkańców osiedla popegeerowskiego w Udorpiu, z przeznaczeniem 
na utworzenie placu zabaw, czy boiska. W odpowiedzi p. Kraweczyński 
stwierdził, że grunt ten jest własnością ANR, która  na pewno nie 
przekaże go nieodpłatnie na rzecz gminy Bytów. Poza tym teren ten 
koliduje ze studium zagospodarowania przestrzennego, którego na 
dzień dzisiejszy nie będziemy zmieniali. 
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Ad. pkt-u 14. 
Pan Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym 
oraz zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, 
zamknął V sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 14:30. 

 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula  Szyszło                  Jan Treder   
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WYCIĄG 
 

z protokołu Nr V/2015 sesji Rady Miejskiej w Bytowie 
z dnia 25.02.2015 r. 

 
 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz 
 

� w sprawie rozpatrzenia możliwości utworzenia na terenie gminy Bytów   
bezpłatnego doraźnego punktu „Pogotowia Stomatologicznego”, który 
byłby czynny w godzinach nocnych oraz w dni wolne od pracy.  
Na konieczność utworzenia takiego punktu zwracają się osoby o niskim 
uposażeniu społecznym, których nie stać na prywatną usługę. 

 
 
 

Za zgodność z oryginałem 
 
 


